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Ministrul Finantelor: Dezvoltarea programelor cu garantii de stat este o prioritate

Dezvoltarea programelor cu garantii de stat precum IMM Invest sau Agro IMM Invest reprezinta o

prioritate, a afirmat ministrul Finantelor, Adrian Câciu, mentionând ca ar dori ca finantarea statului sa se

duca în zonele în care sa fie creata valoare adaugata.

 

"Dezvoltarea programelor cu garantii de stat este o prioritate. Acolo sunt într-o analiza, chiar în acest moment,

programele care sunt în derulare, IMM Invest, Agro IMM Invest, pentru ca mi-as dori ca finantarea statului sa

duca în zonele în care se creeaza valoare adaugata: productie, procesare, export. Nu este de ajuns sa garantam

credite pentru companii indiferent de obiectul de activitate. Putem sa gasim formule sa garantam proiecte si pentru

economia intermediara si pentru economia de servicii, dar trebuie sa diversificam din punctul meu de vedere

programele, astfel încât prioritatea sa o reprezinte reconversia economica, trecerea de la economia de consum catre

economia de productie. Şi va fi o noutate, cel putin în politica de garantare a statului, pe care o veti vedea în lunile

urmatoare cu aparitia mai multor programe garantate de stat, dedicate zonei de productie, dar si tranzitiei catre

viitorul digital, tranzitiei catre energia verde, costuri ale companiilor de tranzitie care trebuie sustinute prin

granturi de catre stat sau prin credite garantate de stat", a mentionat Adrian Câciu, la un eveniment organizat de

Asociatia Berarii României.

 

Referindu-se la taxe, ministrul Finantelor a subliniat ca ar trebui ca "teama de taxare sa si-o faca cei care gresesc

fata de economie".

 

"Ceea ce vreau sa transmit referitor la taxare si raportarea la economie este ca teama de taxare sa si-o faca cei care

gresesc fata de economie - si nu va fi pentru taxe noi si cresteri de taxe, dar va fi cu toleranta din ce în ce mai

redusa - si as vrea sa zic toleranta zero catre zona de evaziune fiscala. Nu este vorba despre sectorul berii în acest

moment, dar cine trebuie sa înceapa sa se regândeasca la modul în care îsi face business-ul în România eludând

taxele ar trebui sa înteleaga ca nu va gasi neaparat toleranta la Ministerul Finantelor. Cine va plati taxe în România

corect si îsi va face treaba va beneficia de facilitatile pe care bugetul de stat sau chiar si fondurile europene le poate

atrage catre economie. Din punctul meu de vedere, stimulii economici trebuie sa se duca catre cei care sunt corecti

fata de stat si fata de propria lor economie locala, pe orizontala sau pe verticala. (...) Cei care îsi platesc taxele vor

beneficia de programe si politici care sa îi finanteze si sa îi ajute sa se dezvolte în continuare, în schimb cei care

nu, ar trebui sa se regândeasca sa intre în legalitate", a mai spus Adrian Câciu.

 

El a subliniat ca avem o evaziune "extraordinar de mare raportat la ceea ce înseamna economia europeana".

 

"Din perspectiva mesajului cu taxele, nu trebuie sa va faceti griji cu privire la cresterea taxelor. În programul de

guvernare avem o analiza a regimului fiscal, nu priveste sectorul berii neaparat, dar este o problema la nivel

national, în sensul în care regimul fiscal, asa cum este asezat acum, genereaza vrem-nu vrem, din varii motive - o

evaziune extraordinar de mare raportat la ceea ce înseamna economia europeana. Este vorba si de modul în care

autoritatile îsi fac treaba sau au capacitatea administrativa de a colecta taxele, dar este vorba si de modul în care

anumite sectoare economice actioneaza. Nu mai spun de gap-ul de TVA care este pe primul loc în Europa, pozitie

rusinoasa din punctul meu de vedere", a precizat ministrul.

 

Întrebat care este berea preferata, ministrul Finantelor a spus ca este produsa în România. "Este o bere produsa în

România si este foarte buna", a mai spus Adrian Câciu. 
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